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Zápis z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Olomouckého    

                 kraje konaného dne 8. listopadu 2016 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje bylo zahájeno dne 8. 11. 2016  
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouce, 
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 54 členů zastupitelstva kraje. 
 

Zasedání řídil do zvolení nového hejtmana Olomouckého kraje (OK) Ing. Jiří 

Rozbořil.  
 
 

1. Zahájení 
 
Zasedání bylo zahájeno státní hymnou, ustavujícího zasedání se zúčastnilo 54 členů 
zastupitelstva, jeden zastupitel, Ing. Jan Šafařík, MBA, byl omluven. 

 

Ing. Rozbořil: Na úvod zasedání připomněl, že dle platného jednacího řádu  
je z každého zasedání zastupitelstva pořizován zvukový záznam. Pro vystupující 
z řad veřejnosti uvedl, že vystupující má právo podat námitku proti zveřejnění 
záznamu ve smyslu zákona o ochraně osobních údajů. Námitka bude zaznamenána 
do zápisu a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část 
záznamu upravena.  
Dále vysvětlil usazení členů zastupitelstva za předsednickým stolem. Vzhledem 
k tomu, že v sále je počet hlasovacích jednotek nastaven přímo na počet členů 
zastupitelstva, tzn. 55, za předsednickým stolem jsou usazeni náměstci „dosluhující“ 
Rady Olomouckého kraje (ROK), zbývající členové stávající ROK, včetně paní 
ředitelky jsou usazeni v horní části sálu.  
Následně uvedl důvody dnešního termínu zasedání. V našem kraji byly soudu 
podány 4 návrhy na neplatnost voleb. Krajský soud v Ostravě, pobočka v Olomouci 
vydal dne 11. 10. 2016 dvě usnesení, kterými oba návrhy podané  
v pondělí 10. 10. 2016 odmítl, a to z důvodu předčasnosti podání návrhu.  
Návrhy žalobců se netýkaly konkrétního mandátu. Ve lhůtě pro podání návrhu soudu 
na neplatnost voleb nebo neplatnost hlasování byly podány celkem 2 návrhy 
v řádném termínu.  
Jednou z nich byla žaloba Ludmily Stanislavy Staňkové, kde se návrhem došlým 
soudu dne 17. 10. 2016 domáhala vyslovení neplatnosti voleb do Zastupitelstva 
Olomouckého kraje (ZOK) konaných ve dnech 7. – 8. 10. 2016 s argumentací, že 
tyto považuje za neplatné, neboť jí nebyl opětovně umožněn výkon hlasovacího 
práva ve volebním okrsku č. 49. Podle ní tedy chyběl její hlas, když stále nemá 
občanský průkaz, který jí byl Policií ČR odebrán dne 14. 4. 2011 a doposud jí nebyl 
nový občanský průkaz se správným údajem o trvalém pobytu vystaven. Krajský soud 
shledal návrh na vyslovení neplatnosti voleb nedůvodným a jako takový ho svým 
rozhodnutím ze dne 25. 10. 2016 zamítl. Usnesení nabylo právní moci dnem 
vyvěšení na úřední desce, tj. dnem 26. 10. 2016. 
Druhým návrhem byla žaloba paní Radky Pudilové. První podání bylo zamítnuto  
pro předčasnost podání. Navrhovatelka upozorňovala na rozdílný přístup dvou 
okrskových volebních komisí vůči voličům, u kterých je ve výpisu ze seznamu voličů 
poznámka, že volič je zapsán ve zvláštním seznamu voličů, který vede zastupitelský 
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úřad ČR v zahraničí. V jednom případě nemělo být voliči umožněno hlasovat,  
ve druhém voliči mělo být umožněno hlasovat ve volbách. Navrhovatelka navrhovala, 
aby soud vyslovil neplatnost hlasování v okrsku, kde okrsková komise postupovala 
v rozporu s právními předpisy. I tady Krajský soud shledal podaný návrh jako 
nedůvodný a jako takový ho svým rozhodnutím ze dne 25. 10. 2016 zamítl. Usnesení 
nabylo právní moci dnem vyvěšení na úřední desce, tj. dnem 31. 10. 2016. Toto je 
důvodem, proč se zastupitelstvo koná až dnes. Obě žaloby na neplatnost hlasování 
v krajských volbách Krajský soud tedy zamítl a výsledky voleb,  
tak můžeme od 31. 10. 2016 považovat za potvrzené. A nyní již k obsahu dnešního 
zasedání. Úkolem dnešního ustavujícího zasedání je, podle ustanovení § 39 odst. 2 
zákona č.129/2000 Sb., zákona o krajích, zvolit hejtmana, zástupce hejtmana a další 
členy rady. Nejdříve je však nutné, aby zastupitelé složili slib, určila se zapisovatelka 
zasedání, skrutátoři, zvolili ověřovatelé zápisu, členové volební a mandátové komise 
a schválili program zasedání. 
 
 
 

2.  Složení slibu členy Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 

Úvodní slovo přednesl Ing. Rozbořil. Podle § 33 odst. 2 a odst. 3 zákona o krajích, 
skládá člen zastupitelstva na prvním zasedání, jehož se po svém zvolení zúčastní, 
slib. Dne 7. 11. 2016 jsem obdržel písemné vzdání se mandátu od člena 
zastupitelstva Mgr. Radovana Rašťáka za klub ČSSD. V souladu se zákonem tak 
okamžikem, kdy jsem obdržel dané písemné oznámení o odstoupení z funkce člena 
zastupitelstva kraje, mandát člena zastupitelstva kraje Mgr. Rašťáka zanikl.  
Na uvolněné místo mandátu v zastupitelstvu nastupuje v souladu se zákonem 
náhradník z kandidátní listiny ČSSD pan Jaromír Malý. Náhradník získal mandát 
člena zastupitelstva kraje dnem bezprostředně následujícím po dni, v němž zanikl 
mandát člena zastupitelstva kraje, za něhož náhradník nastupuje, tj. 8. 11. 2016.  
Slib člena ZOK tak dnes již složí pan Jaromír Malý.  
Požádal nejstaršího člena ZOK pana Mgr. Stanislava Kalába, aby předstoupil 
a pronesl k členům zastupitelstva svůj pozdrav doyena sboru a následně se ujal, 
čestné funkce při složení slibu členy zastupitelstva. 

 

Mgr. Stanislav Kaláb: Vážené dámy, vážení pánové, kolegyně, kolegové, vážení 
hosté. Jako doyenu mi připadla čest promluvit před složením slibu zastupitele na 
prvním zasedání nového krajského zastupitelstva. Musím říci, že mě poněkud 
zaskočilo, že jsem tu jako nejstarší, ať se kmetem být vůbec necítím. Zároveň to ale 
znamená, že tento ctihodný sbor je mladý, plný energie, s mnoha novými tvářemi. 
Přijměte také ode mě gratulaci k vašim individuálním volebním úspěchům.  
Za okamžik složíme slib, na který bychom další čtyři roky neměli nikdy zapomenout. 
Své sliby voličům bychom měli mít trvale na paměti. Představy koalice a opozice se 
přirozeně nemusí v lecčems shodovat, ale to by nikdy nemělo překročit rámec 
věcného sporu, kultivované diskuse a slušnosti. Vládnutí bez oponentury je přece 
vždy k neprospěchu demokracie. Je to cesta omylů a různých nepravostí. Politická 
kultura, nad jejímž aktuálním stavem se v současnosti často hořekuje, záleží  
na jednání každého z nás. Jsme mnohem blíž k řešení konkrétních problémů než 
politici parlamentní, neboť jsme v daleko těsnějším a každodenním styku s občany. 
My zcela jistě nebudeme stálými objekty televizních kamer, jež svádějí  
k exhibicionismu, a rozhodně bychom se počínáním některých našich zákonodárců 
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neměli ve své činnosti inspirovat. Náš kraj je krásný a lidé v něm žijící si zaslouží 
moudré zastupitele. Ve volební kampani se zdálo, že si to všechny politické subjekty 
zde zastoupené uvědomují a všichni slibovali usilovnou práci pro lepší budoucnost. 
My na to máme, vážené kolegyně a vážení kolegové, čtyři roky. Je nutno dodat  
si kuráže, parafrází hesla našeho legendárního vojevůdce „Problémů se nelekejme  
a na množství nehleďme“. Přeji vám i sobě, aby to nebyla léta promarněná, aby nám 
na jejich konci občané OK mohli vystavit vysvědčení s jedničkou a abychom slyšeli 
ve svém okolí, co nejčastější pochvalné konstatování, „Ano, v roce 2016 jsme  
si zvolili zastupitele dobré, pracovité a čestné“. Děkuji. 
 

Ing. Rozbořil: Požádal Mgr. Stanislava Kalába o přečtení znění slibu. 
 

Mgr. Kaláb: „Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji 
funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu kraje a jeho občanů a řídit se Ústavou  
a zákony České republiky.“ 
 

Ing. Rozbořil: požádal Ing. Niče, vedoucího odboru tajemníka hejtmana,  
aby postupně četl jména zastupitelů, kteří předstoupí před předsednický stůl, vysloví 
slovo „slibuji“ a svým podpisem složení slibu potvrdí. Současně bude zastupitelům 
předáno Osvědčení o zvolení člena ZOK. 
 
Proběhlo složení slibu jednotlivými zastupiteli. 
 

 

 

3. Určení zapisovatele zasedání a skrutátorů 

 

Úvodní slovo přednesl Ing. Rozbořil. Určil zapisovatelku Jaroslavu Kolomazníkovou, 
hlasovací zařízení obsluhuje a hlasování spouští Ing. Luděk Niče, vedoucí odboru 
tajemníka hejtmana, který je rovněž hlavním skrutátorem.  
Pro další průběh programu je důležité seznámit se s hlasovacím zařízením, které  
je instalováno v tomto sále. Požádal vedoucího kanceláře hejtmana Ing. Luďka Niče, 
aby zastupitele s tímto zařízením stručně seznámil. 

 

Ing. Niče, vedoucí odboru tajemníka hejtmana: Přednesl připravenou prezentaci, 
vysvětlil způsob hlasování, přihlašování do diskuze, technické poznámky apod.  
Na závěr proběhlo cvičné hlasování. 
 

Ing. Rozbořil: Z pozice předsedajícího a dle zvyklostí všech předchozích 
ustavujících zasedání zastupitelstva navrhl, aby veškerá hlasování, včetně hlasování 
o volbě, probíhala veřejně s využitím hlasovacího zařízení. V případě, že v průběhu 
jednání budete chtít u některých voleb tento způsob změnit, přihlásíte  
se a předsedající může tento způsob změnit. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému bodu programu nebyly vzneseny 
žádné připomínky ani dotazy.  
 

Hlasování o způsobu všech dnešních hlasování – veřejně s využitím 

hlasovacího zařízení 

Přítomno 54, pro 53, proti 0, zdržel se 1, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
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4. Volba ověřovatelů zápisu 
 

Úvodní slovo přednesl Ing. Rozbořil. Požádal zastupitele o návrhy na ověřovatele 
zápisu v počtu 7, tzn. ze všech politických subjektů. Vyzval jednotlivé předsedy klubů 
nebo zástupce politických subjektů, aby nahlásili jména. 
 
za ANO 2011                         PhDr. Alena Adamíková  
za ČSSD                            Bc. Pavel Šoltys, DiS.  
za KSČM       Ing. Michal Symerský 
za Koalici pro OlK     Mgr. Ivo Slavotínek 
za klub STAN+ProOl    Ing. Radim Sršeň, Ph.D. 
za ODS      Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
za SPD + SPO     Mgr. Stanislav Kaláb 
  

Hlasování o volbě ověřovatelů zápisu 

Přítomno 54, pro 54, proti 0, zdrželo se 0, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
 
 

 

5. Volba členů volební a mandátové komise 
 

Úvodní slovo přednesl Ing. Rozbořil. Obrátil se na jednotlivé kluby, aby navrhly  
své zástupce do volební a mandátové komise. 
 
Zastupitelstvo zvolilo mandátovou a volební komisi ve složení: 
 
za ANO 2011                         Ing. Ivo Zatloukal  
za ČSSD                            Bc. Zuzana Bratterová, LLM  
za KSČM       Ing. Zdeněk Švec 
za Koalici pro OlK     RNDr. Mgr. František John, Ph.D. 
za klub STAN+ProOl    Mgr. Radek Brázda  
za ODS      Bc. Jiří Vogel 
za SPD + SPO     Martin Ševčík 
 

Hlasování o volbě členů volební a mandátové komise 

Přítomno 54, pro 54, proti 0, zdrželo se 0, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
 

Ing. Rozbořil: Pokud by v průběhu jednání došlo k návrhu na jiný způsob volby,  
poté by si členové volební a mandátové komise museli ze svého středu zvolit 
předsedu a sdělit předsedajícímu jeho jméno.  
 
 

 

6. Schválení programu zasedání 
 

Úvodní slovo přednesl Ing. Rozbořil. Program byl součástí pozvánky na dnešní 
zasedání zastupitelstva. Navržený program má 13 bodů.  
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Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení 

2. Složení slibu členy Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Určení zapisovatele zasedání a skrutátorů 

4. Volba ověřovatelů zápisu 

5. Volba členů volební a mandátové komise 

6. Schválení programu zasedání 

7. Hlasování o počtu uvolněných a neuvolněných členů Zastupitelstva 

Olomouckého kraje 

8. Volba hejtmana 

9. Volba náměstků hejtmana 

10. Volba dalších členů Rady Olomouckého kraje 

11. Svěření úkolů členům Rady Olomouckého kraje 

12. Různé 

13. Závěr 

 

Ing. Rozbořil: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 

Hlasování o schválení programu zasedání 

Přítomno 54, pro 54, proti 0, zdrželo se 0, nehlasovalo 0. Program byl schválen. 
 
 
 

7. Hlasování o počtu uvolněných a neuvolněných členů Zastupitelstva 

Olomouckého kraje 
 

Úvodní slovo přednesl Ing. Rozbořil. V souladu s uzavřenou koaliční smlouvou 
navrhuji, aby byli pro výkon své funkce uvolněni hejtman a 7 náměstků. Z celkového 
počtu 11 členů rady budou 3 neuvolněni.  
Vyzval zastupitele k dotazům a dalším návrhům. 
 

Mgr. Slavotínek: Pan hejtman nyní zmiňoval dokument koaliční smlouvy. Novou 
koaliční smlouvu o složení nové krajské rady jsme hledali, ale ve veřejných zdrojích 
jsme ji nenašli. Proto bych se chtěl nově formované koalice zeptat, zda je koaliční 
smlouva někde veřejně dostupná? Tento dotaz směřuje na kandidáta na hejtmana 
MUDr. Oto Koštu, Ph.D. 
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MUDr. Košta, Ph.D.: Koaliční smlouva momentálně není dostupná ve veřejných 
zdrojích a bude zveřejněna v nejbližším možném termínu. 
 

Mgr. Slavotínek: Kdy a kde bude koaliční smlouva dostupná? 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Do konce týdne bude zveřejněna na webových stránkách 
kraje. 
 

Ing. Sršeň, Ph.D.: Co vede náš kraj k tak rekordně vysokému počtu náměstků? 
Pardubický kraj má dva náměstky, Zlínský tři náměstky. Obdobně velké kraje,  
což je Jihočeský má čtyři náměstky a Zlínský tři náměstky. Propočítal jsem to a rozdíl 
za čtyři roky činí roční rozpočet malé obce. 
 

Ing. Rozbořil: Opět otázka na koaliční partnery. 
 

L. Okleštěk: My jsme se na koaličním formátu dohodli na takovémto složení a počtu 
rady právě z těch důvodů, že jsme se dívali na jednotlivé odbornosti, které jsou 
v portfoliu. Na druhé straně nekonzultoval jsem, ani jsem se nedíval na jiné kraje, 
jaké mají zastoupení. Nicméně věřím, že toto rozložení umožní, aby kraj pracoval 
dobře a spolehlivě. Kumulace různých odborů pod sebe nám nepřišlo až tak úplně 
rozumné a myslím si, že ten počet není zase tak smrtelný. Je to osm oproti sedmi. 
Ale víme, že v některých fázích zase docházelo ke slučování jednotlivých agend, 
takže věříme, že to bude funkční.  
 

Ing. Jurečka: Tímto hlasováním vstupujeme jednoznačně již do skládání mandátu  
a personálního složení budoucího vedení kraje. Byla zde zmíněna koaliční smlouva, 
očekával bych, aby zde kandidát na hejtmana představil tento případný tým, koaliční 
smlouvu a vizi vedení kraje. Možná se toho dočkáme ještě v průběhu zastupitelstva, 
ale já už jsem nyní postaven před to, abych tady hlasoval o počtech pozic pro lidi, 
kteří by onen tým měli tvořit. Jelikož informace nemám, nemohu při hlasování tento 
návrh podpořit. 
 

Ing. Rozbořil: Děkuji, chce se někdo vyjádřit z koaličních partnerů? 
 

L. Okleštěk: Překvapuje mě, že někdo neví, jaké jsou návrhy, které již 
mnohonásobně prošly médii. Předpokládám, že ne všichni při svém pracovním 
vytížení měli možnost sledovat média. Není důvod, aby při své řeči náš kandidát  
na hejtmana neřekl jednotlivé oblasti i portfolio, o které se náměstci mají starat.  
 

Ing. Jelínek: Chtěl bych uvést za klub SPD+SPO, jelikož jsme nebyli součástí 
jednání o těchto návrzích, náš klub se zdrží hlasování k tomuto bodu.  
 

Ing. Jurečka: Samozřejmě jsem média sledoval. Myslím si, že ustavující schůze 
nového zastupitelstva je poměrně klíčovou věcí a bylo by vhodné, aby kandidát  
na hejtmana dokázal tyto věci představit. Aby zde nebylo odkazováno jeho kolegou 
na to, že se máme něco dočíst v médiích. Myslím si, že to není důstojné. V médiích 
jsem si přečetl, že toto budoucí vedení kraje chce dělat tuto práci profesionálně, 
podobně jako řídit firmu.  
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MUDr. Košta, Ph.D.: Ano, pane ministře. Při své řeči budu představovat jednotlivé 
náměstky, řeknu jejich kompetence. Přiznám se, že jsem netušil, že bych zde měl 
představit program, který bude rada realizovat při své práci. Několikrát jsme 
zdůrazňovali, že tento námět bude zpracován v programovém prohlášení, které bude 
hotovo do konce ledna. Domnívám se, že dnes nebude prostor pro to, abych tady 
deklaroval programy jednotlivých koaličních partnerů. Ani to není účelem této 
schůze.  
 

RNDr. Šnevajs: Bohužel se musím přidat k tomu, co už tady zaznívá. Skutečně 
nevidím důvod, proč v tuto chvíli by nemohla být zveřejněna koaliční smlouva, když 
se ji chystáte zveřejnit ke konci tohoto týdne. Proč se s ní nemůžeme seznámit teď, 
když máme hlasovat o něčem, co má vyplívat z této koaliční smlouvy. Je k tomu 
nějaký relevantní důvod? 
 

Ing. Rozbořil: Možná bych odpověděl za končící zastupitelstvo. My jsme koaliční 
smlouvu také nezveřejňovali. Není to ze zákona nutnost. Samozřejmě vy jako 
zastupitelé na to máte právo se dotázat. Ale pouze koaliční partneři mohou stanovit, 
zda se tato smlouva zveřejní. Co se týče počtu radních a uvolněných členů rady, 
chápu tento počet. Poslední dobou jsem zastával náplň třech náměstků a pojďte si to 
zkusit. Myslím, že toto rozložení je naprosto optimální, odpovídá významu 
jednotlivých rezortů a významu toho, že se OK blíží do druhého plánovacího období. 
Finance, investice, evropské projekty, komunikace je potřeba rozdělit a věnovat  
se jim naplno. Nechci obhajovat rozhodnutí koaličních partnerů, ale naprosto  
ho chápu a jsem s ním ztotožněn. Ze zvyklosti a se zkušenosti z minulého období.  
 

Ing. Fiala: Mám naprosto stejnou otázku, kterou už nebudu klást. Chtěl jsem říci,  
že máme-li hlasovat o tom, kolik bude náměstků, jaké budou jejich kompetence, bylo 
by dobré, už před tímto zastupitelstvem toto prostudovat, probrat na jednotlivých 
klubech, protože teď jsme v podstatě v situaci, kdy máme rozhodovat o něčem 
a nevíme přesně o čem. Jestli je opravdu takový počet náměstků potřeba. Chci se 
zeptat jinak. Jestli ještě na dalším zastupitelstvu nám tyto věci v souladu s koaliční 
smlouvou budou představeny, nebo nám plánujete představit celou koncepci rady, 
jaké budou vaše priority apod.?  
 

L. Okleštěk: Začnu od koaliční smlouvy. Všichni dobře víte, že dokument koaliční 
smlouvy je dokument, který může a nemusí být veřejný. Jsou kraje, které nikdy 
nezveřejňovaly koaliční smlouvu. My jsme řekli, že koaliční smlouvu zveřejníme. 
Obsah, co se týče složení rady, obsah jednotlivých portfólií, jednotlivých případných 
náměstků. To jste se tedy dočetli v médiích, rozumím, že to nepotřebujete slyšet 
z médií, ale pokud se tím někdo chtěl zabývat, tak mohl. Nebyl jediný dotaz na mě, 
jako třeba na člověka, který měl na starost vyjednávání koalice za ANO 2011, nebyl 
jediný dotaz na výsledek a složení rady, případných kompetencí a co se týká 
programového prohlášení. Víte, že programové prohlášení se zpracovává následně 
v nějakém horizontu ve vztahu k radě, rada musí plnit povinnosti, které má dány 
zákonem o krajích. Samozřejmě nehodláme porušovat zákon a rozumím dotazu 
v rovině, že pokud rada bude plánovat dělat něco jinak, že se to dozvíte.  Pokud jde 
o představení jednotlivých portfólií nebo respektive náplní jednotlivých náměstků  
a hejtmana, tak to bude zaznívat i dneska, na jednání ustavujícího zasedání. 
Takže věřím, že před hlasováním budete vědět, o čem hlasujete a jak jsme  
si kompetence nastavili. 
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Mgr. Zemánek: Chtěl bych potvrdit slova, která zde přednesl pan předsedající  
ze zkušeností, které má z vedení zastupitelstva. Prožil první volbu a mnozí z nás 
tady byli i v předcházejících volbách. Program zastupitelstva nepochybně vyšel 
z nějaké geneze a má svůj cíl, ve kterém je v podstatě stanovení počtu uvolněných 
a neuvolněných radních. Pak volba pana hejtmana, který převezme a bude řídit 
zastupitelstvo a vzápětí se budou představovat jednotliví uvolnění členové rady a pak 
následně neuvolnění členové rady s tím, že jenom zobecňuji poznámky, které tady 
zazněly. A rozdělení kompetencí, k tomu dojde hlasováním zastupitelstva dle 
programu, tak jak máme zde uvedeno. Takže si myslím, že pokud zkušenost OK  
ze čtyř volebních období je taková, tak se domnívám, že i po páté bychom mohli tuto 
zkušenost jaksi zobecnit. 
 

Ing. Jelínek: Já bych jenom krátce zareagoval na to, co říkal pan kolega Okleštěk. 
Doufám, že tady v rámci zastupitelstva nebudeme komunikovat přes média. Je 
dobré, že je to zveřejňované v médiích, ale opravdu to nebereme jako hlavní 
komunikační kanál. 
 

RSDr. Černý: Poprosil bych kolegy, aby upustili od další diskuse, protože  
je planá. Zřejmě nedosáhneme toho, aby nám kandidáti a zvolení členové koalice 
koaliční smlouvu představili, proto je zbytečné debatovat o něčem jiném než o volbě. 
Volbou vyjádříme svoje mínění o tom, jestli budeme hlasovat pro něco, co neznáme 
nebo nebudeme hlasovat pro něco, co neznáme. Ale další diskuse podle mě  
je zbytečná. 
 

L. Okleštěk: Jenom k připomínce pana Jelínka. Rozumím tomu, co říká. Na druhé 
straně my jsme se až teď stali zastupiteli. Takže kolegové, vaši předsedové a lídři, 
kteří chtěli komunikovat nebo na mě vznesli dotaz, tak na všechny dotazy, které  
na mě položili, odpověď dostali. To jenom pro upřesnění.  
 

Ing. Rozbořil: Dalšího přihlášeného do diskuze ani s technickou poznámkou 
nevidím, tudíž zopakuji, o čem budeme v této volbě hlasovat. Celkem tedy  
8 uvolněných členů Zastupitelstva Olomouckého kraje, to znamená hejtman  
a 7 náměstků. Z celkového počtu členů rady – 11 osob, tak bude 8 uvolněných členů 
a 3 neuvolnění členové Rady Olomouckého kraje. Diskuse proběhla, žádné jiné 
protinávrhy jsem nezaznamenal.  
 

Hlasování o počtu uvolněných a neuvolněných členů Zastupitelstva 

Olomouckého kraje 

Přítomno 54, pro 30, proti 3, zdrželo se 21, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
 
 
 

8. Volba hejtmana 
 

Úvodní slovo přednesl Ing. Rozbořil. Přecházíme na další bod a z mého pohledu 
celkem zásadní bod, a to je volba hejtmana. Pouze připomínám, že ze zákona  
dle § 57, odst. 2 jsou hejtman a náměstek hejtmana nebo náměstci hejtmana 
automaticky členy rady a proto žádám zástupce klubů jednotlivých volebních stran, 
aby přednesli své návrhy kandidátů na funkci hejtmana kraje.  
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za ANO 2011  –       Oto Košta  
za ČSSD   –      Oto Košta   
za KSČM     –       bez návrhu 
za Koalici pro OlK    –         bez návrhu 
za klub STAN+ProOl –         bez návrhu 
za ODS             –        bez návrhu 
za SPD + SPO   –       bez návrhu 
 

Ing. Rozbořil: Protože navržený je pouze pan MUDr. Oto Košta, Ph.D., poprosím, 
aby vystoupil a projevil souhlas s touto kandidaturou a představil se u řečnického 
pultu.  
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Kandidaturu na hejtmana přijímám a zároveň se představím. 
Jsem lékař, pracuji 34 let jako praktický lékař v Olomouci. Zároveň přednáším  
na Lékařské fakultě v Olomouci a v Ostravě a jsem poradce Mezinárodně-klinického 
výzkumného centra ICRC v Brně. Jsem ženatý, mám 1 dítě a od letošního roku jsem 
členem hnutí ANO 2011. Domnívám se, vzhledem k programu, který máme,  
by toto mělo stačit jako stručné představení mojí osoby. Případné dotazy zodpovím. 
 

Mgr. Slavotínek: Pane doktore, rád bych využil příležitosti, protože nevím, zda jste 
měl v úmyslu ještě pokračovat dál v tom, o co jsme vás tady z opozičních lavic, 
žádali. To znamená, ve stručnosti představit koncept nové krajské rady. To znamená 
tým, který jste sestavil, klíčové programové priority, řekněme vlajkové lodě, které 
byste rád během čtyř let jako hejtman dokázal realizovat. Jak byste chtěl OK změnit. 
Myslím si, že pokud kandidujete na nejvyšší pozici v OK, tak bychom měli vědět, kam 
chcete za čtyři roky náš kraj dovést. Máme všichni společný zájem na tom, aby  
se opět posunul z těch spodních pater hodnocení. Také mě by zajímalo, jak vy a váš 
tým toto chcete dokázat. Jaké klíčové věci chcete změnit. Samozřejmě nemluvím  
o programovém prohlášení, to nám třeba přestavíte po novém roce. Ale jistě máte tři, 
pět nějakých klíčových vlajkových lodí, o které vám jde nejvíce a ty bychom rádi 
znali. Současně bych vás rád požádal, zda byste mohl ve stručnosti představit i svůj 
tým. To znamená novou krajskou radu. Jestli byste mohl jednotlivé kandidáty  
na pozice uvolněných radních představit i z hlediska jejich kompetencí, jejich 
kvalifikace pro agendu, kterou budou zastávat, protože opět se nebavíme  
o zastupitelstvu malé obce, ale o ZOK a vedení OK. Asi bychom měli znát, jak se ten 
tým rodil, jak jste to konstruoval, proč jste navrhl a svěřil nebo doporučil jednotlivé lidi 
pro ty či ony agendy.  
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Tento tým se nerodil jednoduše. Rodil se poměrně dlouho, 
diskutovali jsme o tom kdo, který post by měl obsadit. Samozřejmě zásadním 
kritériem byla odbornost. Zde bych použil citát našeho pana prezidenta vypůjčený  
od Tomáše Bati. „Když někdo řekne, že to nejde, tak ať řekne, že to neumí.“ 
Předpokládám, že máme v týmu lidi, kteří nebudou říkat, že to nejde ale, že to budou 
lidi, kteří to umí. Když jste se ptal na vlajkovou loď, v první oblasti bude 
infrastruktura, doprava, od které se asi odráží úplně všechno. Asi vám teď nebudu 
jmenovat všechno. Pokud to chcete, tak budu specifikovat jednotlivé stavby. 
Začneme Říkovice – Přerov, pokud byste chtěl, mohu pokračovat dál. 
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Ing. Rozbořil upozornil, že v dalším bodě se budou volit jednotliví náměstci 
a jednotlivé resorty. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Budu představovat jednotlivé náměstky a jejich kompetence. 
Vrátil bych se k těm vlajkovým lodím. Mluvil jsem o infrastruktuře, dále jsem mluvil 
o financích kraje, kde jsme si vědomi toho, že máme 3 miliardový dluh. Ale zároveň 
jsme si vědomi i toho, že nemůžeme na základě tohoto přiškrtit investice, které  
by bránily v tom, co chceme dokázat. Musíme najít model, kde bychom postupně 
spláceli celý tento dluh, ale zároveň, abychom neomezili investice do programu, 
který chceme realizovat. A který bude, jak už jste se sám zmínil, vtělen do 
programového prohlášení, které bude do konce ledna příštího roku. Na investice  
do dopravy a infrastruktury bude navazovat zajištění nových pracovních míst.  
To znamená, jestliže pro investory představíme vyhovující infrastrukturu,  
tak předpokládáme, že přijdou investoři a s nimi podniky s vyšší přidanou hodnotou, 
čímž by se zvýšila i hodnota mezd pro pracující v OK.  
Na infrastrukturu je pochopitelně navázaný i cestovní ruch. Mám teď na mysli 
především sever. Další oblasti tzn. Šumperk a Jeseník. Možná, že bych jmenoval 
ještě s tím spojený rozvoj tělovýchovy a sportu a pak samozřejmě další takovou 
oblastí, na kterou se chceme také soustředit, je školství a to především 
restrukturalizaci školství. Víme, že je nízká nezaměstnanost, ale že řada podniků 
shání určité konkrétní profese, které nemá. Musíme se přizpůsobit, třeba i ve 
spolupráci s Hospodářskou komorou, s Univerzitou a dalšími subjekty, tomu, aby  
se situace zlepšila, aby podniky v OK měly přísun těchto kvalifikovaných sil. To je pět 
oblastí, které bych vyjmenoval jako vlajkové lodě.   
 

B. Kolečkářová: Chtěla jsem se zeptat, pane doktore, jestli jste měl ve svém životě 
možnost být v komunální politice, třeba jako zastupitel, v komisi, ve výborech? 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: V komunální politice, v komisi ani ve výborech jsem nebyl. 
 

RNDr. Šnevajs: Chtěl bych se zeptat, zda je pravda to, co zaznívá v médiích,  
že jako lékař, nemáte zájem o vedení resortu zdravotnictví na krajském úřadě. Dále 
bych se vás chtěl zeptat, jestli je pravdou, že klíčové kompetence, jako jsou investice 
a finance, předáváte do rukou sociální demokracie, tedy strany, která v těchto 
volbách ztratila nejvíc mandátů. A třetí dotaz, jestli to budoucí vedení kraje, když jste 
si tedy za hlavního koaličního partnera zvolili sociální demokracii, bude v tom 
dosavadním stylu, jak to bylo pod taktovkou ČSSD, nebo skutečně budete řídit kraj 
jako firmu? 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Nevím, kde v médiích toto zaznělo, že bych neměl zájem 
o vedení zdravotnictví. Je jednoduché se dotázat příslušného novináře, zdali jsem  
to někdy prohlásil, či nikoliv. Z mých úst to nikdy nezaznělo. Vyplynulo to jednoduše 
a logicky i z jednání, které jsme měli s koaličními partnery, kde mně, jako hejtmanovi, 
byly předány jisté kompetence. Domnívám se, že pokud mám v kompetenci v tuto 
chvíli Bezpečnostní radu kraje, pokud mám vnější vztahy, pokud mám řídit cestovní 
ruch a sociální oblast, tak si myslím, že není dobré přibrat další dvě nebo tři oblasti. 
To bych potom mohl usednout jako neomezený gubernátor. Myslím si, že bude lepší, 
když zachováme model, který jsme tady představili. Otázka druhá – ano ČSSD 
dostala do svého resortu investice, to máte pravdu. A třetí otázka zněla, zdali 
změníme styl vedení kraje nebo jestli chci vést kraj jako firmu. Já tuto frázi 
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nepoužívám, ale postupem kampaně se stala trošku zprofanovanou. Řeknu vám to 
jinak, chtěl bych vést kraj manažersky. Ne jako firmu, ale manažersky, to znamená 
v podstatě to stejné. Ale já se vyhýbám termínu vést kraj jako firmu. Myslím si, že 
není nic špatného, pokud někdo vede velkou firmu k jejímu prospěchu, nepoliticky, 
ale manažersky, tak to může být jenom dobře pro ten subjekt. 
 

Ing. arch. Daněk: Pane doktore, mám otázku týkající se dopravy. Připravují se další 
desetileté smlouvy na pořízení autobusové linkové dopravy. V těchto smlouvách 
jsem našel několik nedostatků, které si myslím, jsou docela zásadní pro kvalitu 
dopravy. Především je to nízkopodlažnost spoje, která je více méně dobrovolná, 
záleží na dopravci. Je tam sice nějaký bod navíc, ale ne významný. Proto se chci 
zeptat, jestli je možné tyto smlouvy ještě změnit, než budou případná výběrová řízení 
zahájena, aby ta nízkopodlažnost byla povinná. Protože v roce 2016 je podle 
ministerstva dopravy cenový rozdíl středněpodlažního a nízkopodlažního autobusu 
zanedbatelný a stejně v tom období deseti let, se dopravci autobus zaplatí. Je škoda, 
podle mě tento parametr do té smlouvy nezabudovat. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Na rozdíl od vás jsem tyto smlouvy zatím neviděl. Co mě teď 
bude zajímat nejdřív, bude schválení rozpočtu a vyřešení smluv, jako je například 
smlouva o pronájmu heliportu, která je do 31. 12. 2016 a která se do toho termínu 
vyřešit musí. Pak se dostanu i k těmto smlouvám ve spolupráci s panem  
Ing. Zahradníčkem, který má ve svém portfoliu dopravu. Asi dojdeme k nějakému 
závěru. V tuto chvíli nevidím zásadní problém, proč by to nebylo možné. Pokud tam 
není časové nebo jiné omezení. 
 

Ing. Rozbořil: Možná bych doplnil ze znalosti věcí, povinnost tam je, pane inženýre, 
ale pro nově nakupované autobusy. Samozřejmě nemohu donutit dopravce, aby 
vyměnil celou flotilu za nízkopodlažní. Ta podmínka tam stoprocentně je a bude 
aplikovatelná. Dnes probíhá soutěž na oblast Jesenicka. Nicméně výběrové řízení 
bylo hodnoceno jak zdravotně postiženými tak i svazy dopravy, jako jedno 
z nejlepších zadání výběrových řízení. Ale samozřejmě záleží potom na nové radě, 
jak s tím naloží dál. 
 

Ing. arch. Daněk shrnul možnosti využívání starých autobusů.  
 

Ing. Rozbořil: Omlouvám se, ale to asi bude předmětem dalších jednání a budete 
k tomu mít všichni hodně příležitostí, abyste věci prodiskutovali, případně napravili.  
 

Ing. Kalous: Chtěl jsem říct, že projednáváme bod volba hejtmana OK.  
Prosím, pojďme se věnovat bodu, který projednáváme. Nezkoušejme tady pana 
doktora z detailů některých smluv.  
 

RNDr. Seitlová: Jsem trošku hlasově indisponovaná, tak se omlouvám. Mám dotaz 
na kandidáta na hejtmana. Hovoří o tom, že chce vést kraj jako manažer. Ale já jsem 
z té jeho profesní kariéry, zatím vůbec nikde neslyšela, že by někdy nějakého 
manažera dělal. Proto se zeptám, jaké má zkušenosti jako manažer. To je můj první 
dotaz a druhý dotaz – jak je to s tou odborností. Začal jste tím, pane kandidáte,  
pane doktore, že odbornost byla rozhodující pro pozice, které budou v radě. Mluvíte 
o sociálních věcech, o dopravě, které vám budou svěřeny? 
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MUDr. Košta, Ph.D.:  Pardon, paní doktorko, doprava mi nebude svěřena. 
 

RNDr. Seitlová: Tak sociální.  

MUDr. Košta, Ph.D.:  Sociální ano, dopravu bude mít pan Ing. Zahradníček. 
 

RNDr. Seitlová: Jaké máte zkušenosti v těch kompetencích, které vám budou 
svěřeny jako hejtmanovi? 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Začnu od poslední vaší otázky. Práce všeobecného doktora  
34 roků, je zároveň práce sociální. Učím mediky v Olomouci i v Ostravě. Medicína  
je model bio, psycho, sociální. Jak říkal pan Kalous, máme mít volbu. Vysvětlím vám 
to, paní doktorko, jestli chcete. Sociální oblast je naprosto provázaná, v sociální 
oblasti spolupracuji již delší dobu, například s paní doktorkou Boháčkovou. V dubnu 
jsem přednášel na konferenci Sdílená péče o seniory v Olomouckém kraji, napsal 
jsem o tom několik pojednání. Troufám si tvrdit, že s týmem, který je teď na kraji, což 
je paní Mgr. Sonntagová a další, víme, o čem mluvíme. Co se týče manažerských 
funkcí, tak manažerská funkce je za prvé, ne ve vedení ordinace, protože chápu, že 
ordinace je malá, není to klinika, ale je to v práci pro již zmíněné Vědecko výzkumné 
klinické centrum ICRC v Brně, které je navázáno na Mayo kliniku atd. Pro tyto 
pracoviště vytváříme projekty. K tomu člověk musí mít nějaké manažerské 
předpoklady, aby projekt prošel. Zatím nám procházejí všechny, takže od paní 
ministryně školství jsme za takto připravené granty dostali miliardu na příští rok. 
 

Ing. Rozbořil: Prosím, paní senátorko, souhlasíte s tím, že to ukončíme? Moc 
děkuji.  
 

Ing. arch. Daněk: Krátká reakce na pana Kalouse, v žádném případě bych  
si nedovolil zkoušet pana Koštu, byl to obyčejný dotaz zastupitele na navrženého 
hejtmana. Prosil bych, abychom se v zastupitelstvu neobviňovali z něčeho,  
co nemusí být pravda. Je to regulérní právo všech zastupitelů, ptát se navrženého 
hejtmana na jeho priority. 
 

Ing. Rozbořil: To určitě nikdo nepopírá, jen ta procedura a vážnost dnešního 
jednání tím trošku oslabuje, ale je to vaše volba.  
 

L. Okleštěk: Budu velmi rychlý. Z technického pohledu, buďme věcní a držme  
se tématu. Všechny smlouvy atd., to je otázka dalšího zastupitelstva, kde můžeme 
sedět, jak dlouho budeme chtít a všechno rozebírat do detailu, ale teď máme úplně 
jiný bod programu.  
  

Ing. Jurečka: Děkuji, tak já vlastně už nemám otázku, protože se přiznám, že jsem 
zklamán z toho, když mluvíte o těch manažerských přístupech. O tom, jak to chcete 
dobře řídit. Bylo tady více než 30 dnů na to, přijít aspoň s jednoduchou koaliční 
smlouvou, kterou transparentně dáte veřejnosti. Dáte ji z pozice nám před jednáním 
tohoto zastupitelstva, abychom se dozvěděli podstatné věci. Protože na rovinu 
já když čerpám tady, kde jsem odkazován na média, na veřejné zdroje, když  
se podívám na webové stránky a na program, který jste nabízeli před volbami jako 
ANO 2011, tak dobře, tam byl podrobný program. Když se podívám na krajské 
stránky ČSSD, tam se o názorech na vedení kraje, nedozvím prakticky vůbec nic. 
Pak se podívám na webové stránky ODS, kde je deset důvodů proč volit ODS. Já ani 
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nevím jak ty 3 různé politické strany, jejich projekty dáte dohromady. ODS tam má 
odkazy na boj proti EET, jak budete postupovat v oblasti legislativy, píšete, že chcete 
dávat legislativní návrhy ve stavu k vládě, k parlamentu. Vůbec jsem nepochopil 
z toho, jakým způsobem tyto věci dokážete prioritizovat, jak to dokážete nastavit.  
Vy jste zde argumentovali tím, že minulé funkční období začínalo tím, že také nebyla 
koaliční smlouva zveřejněna, a to bylo poprvé, kdy veřejnost neviděla koaliční 
smlouvu. V roce 2008, když u toho byla KDU-ČSL, tak veřejnost měla zveřejněnou 
koaliční smlouvu při jednání zastupitelstva. Takže bych poprosil, nedělat z toho, že 
jednou se něco změní negativním způsobem, že je to zažitý princip. Já jsem sice 
psal jen jednu koaliční smlouvu, to byla ta vládní, ale veřejnost v celé republice ji 
dopředu věděla. Mrzí mě, že prostě dnes jsme tady odsouzeni do částečných rolí 
statistů. Možná tady kolegové, kteří jsou tady za kluby ČSSD, ANO 2011 a ODS ví 
víc, než víme my ostatní. Já prostě musím říct, že mi to nepřijde profesionální  
a nepřijde mi to vhodná strategie na začátek této koalice. To je jediné, co chci říct.  
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Pane ministře, rozumím Vaší otázce. Jen tuším, že ze zákona 
není povinnost toto učinit. Tím bych to mohl celé ukončit, ale odpovím vám na to 
velmi jednoduše. Kdybych věděl, že bude koaliční smlouva předmětem dnešního 
jednání, tak by samozřejmě nebyl problém, není to dokument, který má z nějakých 
důvodů zůstat v tajnosti. Dokument je transparentní, jednoduchý, čitelný. 
Kdybych věděl, že s tímto bude problém, tak nebyla nejmenší složitost v tom, 
abychom dali koaliční smlouvu, řekněme minulý týden v pondělí na webové stránky. 
Takže nevím, jak vám na to víc odpovědět. Nemám ji s sebou, kdybych ji tady měl, 
tak bychom si ji mohli promítat třeba na plátno nebo bych vám ji mohl dát separátně, 
individuálně ke studiu. 
 

Ing. Rozbořil: Myslím, že se k tomu bodu nebudeme vracet. 
 

Ing. Vrána: Vzhledem k tomu, že většina věcí se tady neustále opakuje, navrhuju 
ukončit diskusi k tomuto bodu. 
 

Ing. Rozbořil: Děkuji za návrh, ale zastupitelé mají právo diskutovat.  
Můžu je poprosit, aby diskutovali věcně a srozumitelně. Ale skutečně nemohu 
ukončit diskusi, to se omlouvám. 
 

Ing. Jelínek, Ph.D.: Z mé strany není žádný dotaz na budoucího kandidáta 
hejtmana. Jenom vyjádření k tématu. Naše koalice SPD a SPO měla  
ve volebním programu jeden z bodů, vlastně přímou volbu hejtmana. Jelikož  
pan MUDr. Košta získal největší množství prioritních hlasů, tak náš klub jeho volbu 
podpoří.  
 

Ing. Rozbořil: Vzhledem k tomu, že nebyl navržen jiný kandidát na hejtmana,  
než pan MUDr. Oto Košta, Ph.D., dávám tímto hlasovat o jeho zvolení či nezvolení. 
 

 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ HEJTMANA – MUDr. Oto Koštovi, Ph.D. 

Přítomno 54, pro 35, proti 0, zdrželo se 19, nehlasovalo 0 

Návrh byl přijat. 
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Ing. Rozbořil: Konstatoval, že nově zvoleným hejtmanem OK na období 2016-2020 
se stal MUDr. Oto Košta, Ph.D., ke zvolení mu poblahopřál. Požádal o přesednutí si 
na místo předsedajícího a pronesení několika slov. 
Dámy a pánové, v tuto chvíli předávám předsedající místo nově zvolenému 
hejtmanovi panu MUDr. Oto Koštovi, Ph.D. Chci mu popřát hodně zdaru, hodně sil 
do těch čtyř let, které ho budou čekat. Přeji mu, aby měl kolem sebe schopné lidi, 
první ROK, která bude kompetentní, která bude odborná, která bude rozhodovat  
o věcech v OK zasvěceně a ve prospěch občanů. Jsem přesvědčen, že ty čtyři 
uplynulé roky, si vedl OK dobře.  
V další části projevu bývalý hejtman zrekapituloval stav spláceného úvěru, investice 
do infrastruktury, investice do silnic II. a III. třídy s deficitem 20 miliard, do dotačních 
titulů. Připomenul, že sociální věci, které bude mít v kompetenci nový pan hejtman, 
jsou v  dobrém stavu – absolvovali jsme převod z ministerstva, financování 
z ministerstva na kraje, bez jakýchkoli problémů. Výchozí bod v sociálních službách 
je na dobré úrovni. Stejně tak zdravotnictví, kde jsou pronajaté nemocnice 
Středomoravské nemocniční a hlavním tématem do nejbližších dní bude heliport  
a řešení letecké záchranné služby. Zmínil školství a trend odstupu od humanitních 
oborů do technických, přírodovědných, které si trh práce žádá, a který je v kraji 
nastartován. Dále pokračoval v předání funkce.  
Bylo mi velkou ctí, být čtyři roky hejtmanem a pracovat pro OK. Doufám a přeji si, 
aby vy všichni zastupitelé, i opoziční, jste byli v konstruktivní opozici navzájem, tak 
jak to bylo v tom minulém volebním období. Přeji vám všem i nově zvolenému 
hejtmanovi ještě jednou mnoho úspěchů a sil. Tímto se, přátelé, s vámi loučím. 
 
Na závěr předal nově zvolenému hejtmanovi insignie hejtmana OK. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Poděkoval nejenom odstupujícímu hejtmanovi, ale všem 
dosavadním zastupitelům a všem lidem, kteří pracují na krajském úřadu. Zdůraznil 
význam naplňování programového prohlášení, na kterém budou pracovat odborné 
týmy. Nepovažuje to však za dogma, které by nešlo měnit. Dále hejtman zdůraznil 
nutný optimismus při práci zastupitele a důraz na fakta. 
Zároveň, bych chtěl ještě připomenout, že jsme sice zastupitelé, ale v první řadě 
jsme lidé, takže bychom se k sobě měli chovat slušně, empaticky. Samozřejmě 
můžeme a určitě to nastane, že budeme v názorových sporech, ale ty by se měly 
řešit konstruktivně a nikoli s tím, že někoho vyargumentuji a v té debatě si něco 
prosadím a od té chvíle ten poražený mě vnímá jako nepřítele. Takhle by to být 
nemělo. Mým úkolem je, jak jsem tady řekl, celý tým spojit, nikoli rozdělovat a 
v podstatě ho přesvědčit, aby pracoval pro to programové prohlášení s největší 
energií a nasazením, kterého je schopen.  
Zásadou celého řízení bude, a to chci zdůraznit, že jak říkám medikům, současná 
medicína se opírá o tzv. evidence based medicine, což je to medicína založená na 
důkazech. MUDr. Fischer, MUDr. Mareš, MUDr. Černý, MUDr. Habrnal vědí, o čem 
mluvím, těm ostatním chci říct, že to je medicína založená na tom, co lze spočítat, co 
lze zdokumentovat atd., která není založena na domněnkách. Čili takto chci 
postupovat i já, že mě bude naprosto lhostejné, kdo je z které politické strany, jakého 
je náboženského vyznání, případně sexuální orientace, ale mě bude zajímat, co ten 
člověk umí, to bude jediné kritérium, které budu mít. Děkuji za pozornost. 
 
Nyní přistoupíme k volbě jednotlivých náměstků hejtmana a dalších členů rady. 
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9.  Volba náměstků hejtmana 
 

Úvodní slovo přednesl MUDr. Košta, Ph.D.. O každém návrhu náměstka se bude 
hlasovat samostatně. Navržení kandidáti musí před hlasováním vyjádřit svůj souhlas 
s nominací. Požádal zástupce klubů jednotlivých volebních stran o návrhy jmen na 
pozici 1. náměstka hejtmana, který bude ze zákona zastupovat hejtmana v době 
jeho nepřítomnosti. 
  
za ANO 2011      - Jiří Zemánek 
za ČSSD                 - Jiří Zemánek 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK         - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Jiří Zemánek 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
  

MUDr. Košta, Ph.D.: Děkuji za přednesení návrhů. Teď bych vyzval navrženého 
kandidáta k vyslovení souhlasu s kandidaturou na funkci 1. náměstka hejtmana  
a požádal o krátké představení se na mikrofon u řečnického pultu. Kandidát tedy 
musí vyslovit souhlas.  
 

Mgr. Zemánek: Dobré dopoledne, dovolte, abych se krátce představil. Jsem ženatý, 
mám 3 dcery. Ale vás asi bude především zajímat vazba na pozici 1. náměstka pro 
finance, zda mám k tomu nějaké předpoklady. Chci říct, že od roku 1998 jsem 
v komunální politice, od roku 2001 jsem byl místostarostou města Šternberka,  
3 volební období. Jsem manažerem extraligového sportovního klubu, člen různých 
sportovních institucí, jako třeba Česká obec sokolská, kde jsem starostou župy 
Olomoucké - Smrčkovy a v neposlední řadě jsem 2 volební období poslancem 
Parlamentu České republiky, kde jsem měl tu čest a mám tu čest v tom prvním 
období být v hospodářském výboru, v tom druhém období jsem členem 
rozpočtového výboru. Toto krátké představení by mohlo stačit.  
S navrženou kandidaturou souhlasím. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Nyní bych přistoupil k volbě 1. náměstka hejtmana, který bude 
ze zákona zastupovat hejtmana v době jeho nepřítomnosti.  
 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ 1. NÁMĚSTKA HEJTMANA – Mgr. Jiřím Zemánkovi 

Přítomno 54, pro 30, proti 0, zdrželo se 24, nehlasovalo 0 

Návrh byl přijat. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že 1. náměstkem hejtmana byl zvolen Mgr. Jiří 
Zemánek, kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
Nyní budeme hlasovat o dalších náměstcích. Připomínám, že zastupitelstvo dnes 
schválilo celkem 7 uvolněných náměstků hejtmana. O každém návrhu bude 
hlasováno jednotlivě do naplnění stanovených funkčních míst. 
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Požádal zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
2. náměstka hejtmana. 
 
za ANO 2011      - Jan Zahradníček 
za ČSSD                 - Jan Zahradníček 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - Dalibor Horák 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Jan Zahradníček 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Děkuji za přednesení návrhů. Teď bych vyzval jmenovitě 
navržené kandidáty k vyslovení souhlasu s kandidaturou na funkci 2. náměstka 
hejtmana a požádal o krátké představení se na mikrofon u řečnického pultu. 
Kandidát, opět opakuji, musí vyslovit souhlas. 
 

Ing. Zahradníček: Vážené dámy a pánové dovolte, abych se krátce představil. 
Souhlasím s navrženou kandidaturou. K mému profilu, spíš profesně. Prakticky celý 
život pracuji ve veřejné nebo státní správě, začalo to v roce 1990, kdy jsem se po 
revoluci přihlásil na výběrové řízení a stal jsem se vedoucím odboru u Okresního 
úřadu, poté jsem působil 10 let na Finančním úřadě ve Šternberku, z toho 5 let na 
pozici ředitele. Od roku 2000 do 2010 jsem působil na KÚOK, byl jsem 
zaměstnancem od jeho vzniku, krátce jsem působil u pana Ing. Juřeny na rozpočtu, 
poté 9 let v pozici vedoucího odboru Interního auditu, takže vím o struktuře OK si 
myslím hodně. V roce 2010 mně občané přemluvili a stal jsem se starostou obce 
Medlova, tuto funkci vykonávám do dneška. Odbor dopravy, samozřejmě vím  
o problémech, které tady jsou, vnímám to zejména z pozice pracovníka, který tento 
odbor v minulosti auditoval, ale vnímám to v současné době z pozice starosty, který 
bojuje o za zajištění dopravní obslužnosti. Tam si myslím právě organizace zřízená 
krajem KIDSOK, tvoří velmi dobré zázemí pro obce,  
a to co tady bylo zmíněno ke smlouvám, které se mají uzavírat na nové období, 
určitě to bude jeden z prvních oříšků, který budeme řešit. Poté silnice, všechno  
se bude odvíjet od toho, jestli budeme mít dostatek peněz, ale půjde také zejména  
o priority. Můžu slíbit všem, že budeme komunikovat napříč veškerým politickým 
spektrem a hledat konsenzus. Děkuji. 
 

Ing. Sršeň: S KIDSOK to tak úplně nevidím, ale to bude předmětem později.  
My jsme chtěli říct, že pana Zahradníčka známe ze vzájemné spolupráce, je jedním 
z nás a protože je to poctivý a pracovitý člověk, tak ho náš klub podpoří. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Děkuji za vaše vyjádření. Teď bychom nechali hlasovat  
o prvním kandidátovi. Ještě bych poprosil Mgr. Dalibora Horáka, aby se představil. 
 

Mgr. D. Horák: Já kolegům z klubu, který přednesl návrh na mou nominaci na pozici 
2. náměstka, velmi děkuji, vážím si toho. Kolegové zřejmě zmiňují, akcentují to, že 
se dlouhá léta známe z komunální politiky, ale já je v tomto případě zklamu  
a nominaci nepřijímám. 
 

Mgr. Slavotínek: Tak to jsi mě, Dalibore, skutečně zklamal, ale beru to na vědomí. 
Důvod, proč jsem tě navrhl na 2. náměstka hejtmana je prostě proto, že i v průběhu 
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koaličního vyjednávání mezi všemi partnery, jsme stále akcentovali, aby zastoupení 
všech partnerů bylo důstojné, férové a odpovídající jejich výsledku. My plně 
respektujeme to, jak dopadlo povolební vyjednávání, z toho dnes vyústí nová krajská 
rada a ODS jako její strana, jste její součástí. Mě přijde naprosto fér a normální, když 
jsou 3 nejvyšší pozice na kraji, aby si to ty 3 strany taky rozdělily. Samozřejmě jaksi 
úměrně svému výsledku. Je tudíž logické, že vítěz voleb má hejtmana. Je logické, že 
druhý nejsilnější partner má 1. náměstka a z tohoto pohledu by bylo logické a férové, 
aby třetí strana v koalici měla 2. náměstka. Proto mě překvapuje takové rozdělení, to 
byl důvod, proč jsme to navrhli. Mrzí mě, že jsi to nepřijal, ale samozřejmě to 
respektujeme.   
 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ 2. NÁMĚSTKA HEJTMANA – Ing. Janu Zahradníčkovi 

Přítomno 54, pro 38, proti 0, zdrželo se 16, nehlasovalo 0 

Návrh byl přijat. 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že 2. náměstkem hejtmana byl zvolen Ing. Jan 
Zahradníček, kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
 
Poprosil zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
3. náměstka hejtmana. 

 
za ANO 2011      - Dalibor Horák 
za ČSSD                 - Dalibor Horák 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Dalibor Horák 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Vyzval navrženého kandidáta k vyslovení souhlasu 
s kandidaturou na funkci náměstka hejtmana a požádal ho o krátké představení se 
na mikrofon u řečnického pultu. Kandidát musí vyslovit souhlas. 
 

Mgr. D. Horák: Mé představení bude o to jednodušší, že s řadou z vás  
se za dobu svého působení v komunální a regionální politice dlouhá léta dobře 
znám. Mé jméno je Dalibor Horák, pocházím z Uničova, jsem ženatý a mám jednoho 
dospělého syna. Na začátku 90. let jsem byl z prvních podnikajících na území 
našeho města a možná i Olomouckého okresu či OK. Mám za sebou 12letou 
zkušenost ze živnostenského podnikání, v komunální politice se pohybuji od roku 
1994, kdy jsem byl poprvé zvolen členem zastupitelstva města Uničova. Od roku 
2002 působím v tomto orgánu v uvolněných funkcích, 2 volební období jako 
místostarosta města a 2 volební období jako starosta města. Zrovna tak mám  
za sebou zkušenosti z regionální politiky, mezi lety 2004 až 2012 jsem byl členem 
Zastupitelstva Olomouckého kraje. A v prvním z těchto volebních období také 
členem ROK. Byla zde řeč o kompetencích manažerských. Z toho co jsem řekl, 
jenom doplním, že pozice v uvolněných funkcích ve městě Uničově, v podstatě 
odpovídá zkušenostem vrcholného manažera, s organizací s necelou stovkou 
zaměstnanců, čtvrtmiliardovým rozpočtem a majetkem v hodnotě zhruba 4 miliard 
Kč. Zároveň mám zkušenosti s resortem, který mi má být svěřen, protože jsem  
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2 volební období nebo v podstatě 3 volební období působil jako člen rad pro kontrolu 
hospodaření dvou klíčových organizací, které zřizuje Olomoucký kraj v oblasti 
zdravotnictví. Dnes sloučených do jedné, a to léčeben Odborný léčebný ústav 
v Pasece a v Moravském Berouně. Zrovna tak mám zkušenosti z práce 
s Integrovaným záchranným systémem OK, jehož součástí je další příspěvková 
organizace OK Zdravotnická záchranná služba. Za svou činnost a za svou spolupráci 
se složkami Integrovaného záchranného systému jsem byl oceněn vysokým 
resortním vyznamenáním v rámci Ministerstva vnitra. Tolik doufám stačí kolegům, 
pokud by byly z vaší strany případné dotazy, jsem připraven na ně zodpovědět. 
S kandidaturou souhlasím. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Nyní bychom přistoupili k volbě 3. náměstka hejtmana a já 
bych dal tedy hlasovat, o jednom jediném kandidátovi, kterým je pan Mgr. Dalibor 
Horák.  
 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ 3. NÁMĚSTKA HEJTMANA – Mgr. Daliboru Horákovi 

Přítomno 54, pro 29, proti 0, zdrželo se 24, nehlasoval 1.  

Návrh byl přijat. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že 3. náměstkem hejtmana byl zvolen  
Mgr. Dalibor Horák, kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
 
Poprosil zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
dalšího, 4. náměstka hejtmana. 
 
za ANO 2011      - František Jura 
za ČSSD                 - František Jura 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - František Jura 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Vyzval pana Františka Juru k vyslovení souhlasu 
s kandidaturou na funkci náměstka hejtmana a požádal ho o krátké představení na 
mikrofon u řečnického pultu. Kandidát musí vyslovit souhlas. 
 

Mgr. Jura: Dovolte mi tedy, abych se krátce představil. Jmenuji se František Jura, 
jsem z Prostějova, mám tři dospělé syny.  Pracoval jsem 15 let ve státní správě, nyní 
jsem 8 rokem generální sportovní manažer sportovního klubu. Vystudoval jsem 
fakultu tělesné kultury v Olomouci a také pedagogickou fakultu v Praze. V této době 
jsem členem zastupitelstva města Prostějova, pracuji v kontrolním výboru a ve 
sportovní komisi. S navrženou kandidaturou souhlasím. 
 

Mgr. Slavotínek: Chtěl bych se pana Mgr. Jury zeptat vzhledem k tomu, že bylo 
avizováno, že má mít svěřené i kompetence v oblasti kultury, jestli alespoň třeba 
v oblasti svého působení v komunální politice někdy řídil nebo nějakým způsobem 
přišel do kontaktu s agendou kultury. Asi jsme všichni zaznamenali, že kultura, 
památková péče byla i určitým tématem názorového střetu v předvolebním období  
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a proto bych se ho chtěl zeptat, jaký má názor na skutečnost, která nastala ještě 
před krajskými volbami, tzn. zrušení odboru kultury a rozdělení agend kultury a 
památkové péče, čili jednak jaký má na to názor a jak by v té věci chtěl postupovat, 
jestli třeba bude iniciovat změnu a na začátku jsem se ho tedy ptal, jakou má 
kompetenci a kvalifikaci v oblasti kultury.  
 

Mgr. Jura: V této chvíli jsem běžný konzument kultury, ale musím poděkovat panu 
Mgr. Rašťákovi, který mne uvedl do těchto problémů, když jsme měli spolu schůzku 
a já mu za to děkuji. Rozdělení odboru budu analyzovat a uvidíme, jaký k tomu 
zaujmeme postoj. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.:  Další dotaz nevidím. Proto bych nyní přistoupil k volbě dalšího 
náměstka hejtmana a dávám tedy hlasovat. 
 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NÁMĚSTKA HEJTMANA – Mgr. Františku Jurovi 

Přítomno 54, pro 29, proti 1, zdrželo se 23, nehlasoval 1.  

Návrh byl přijat. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že náměstkem hejtmana byl zvolen  
Mgr. František Jura, kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
 
Požádal zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
dalšího, 5. náměstka hejtmana. 
 
 
za ANO 2011      - Ladislav Hynek 
za ČSSD                 - Ladislav Hynek 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Ladislav Hynek 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

Mgr. Slavotínek: Chtěl bych vás pane hejtmane požádat, jestli byste vždy mohl 
ohlásit pro jakou agendu budeme volit, toho dotyčného náměstka. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Zpětně to tedy uvedu na pravou míru. Je to náměstek pro 
školství. Děkuji za přednesení návrhů a vyzval bych navrženého kandidáta 
k vyslovení souhlasu s kandidaturou na funkci náměstka hejtmana a požádal  
o krátké představení na mikrofon u řečnického pultu.  
 

L. Hynek: Jmenuji se Ladislav Hynek, je mi 48 roků, jsem ženatý, mám dvě dcery. 
Mám středoškolské vzdělání, gymnázium Jiřího Wolkera v Prostějově. V komunální 
politice působím 10 let v zastupitelstvu města Kostelec na Hané a to postupně jako 
zastupitel, předseda finančního výboru, radní města Kostelce na Hané a posledních 
6 let vykonávám funkci starosty města. Celý svůj život jsem věnoval sportu, pracoval 
jsem i v manažerských funkcích ve vedení sportovního klubu v Kostelci na Hané. Ve 
funkci starosty města jsem získal drobné zkušenosti v rámci manažerského vedení. 
Na závěr bych chtěl říct, že pokud budu zvolen tak se na práci těším, beru to jako 
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novou výzvu a samozřejmě budu pracovat, tak jak jsem pracoval doposud ve funkci 
starosty města. S kandidaturou souhlasím. 

Mgr. Slavotínek: Máte nějakou přímou zkušenost s agendou školství?  
 

L. Hynek: Tu zkušenost, tak jak jsem již zmínil (sám jste zastupitel města), takže 
v rámci této zkušenosti, v rámci komunálního politika. Samozřejmě už jsem si 
některé materiály zajistil, i ten strategický rozvojový dokument pro roky 2016-2020, 
začal jsem ho studovat a myslím si, že je tam řádně popsáno, jakým směrem by se 
rozvoj školství měl ubírat. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.:  Další dotaz nevidím. Přistoupíme tedy k volbě dalšího 
náměstka hejtmana a dávám tedy hlasovat. 
 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NÁMĚSTKA HEJTMANA – Ladislavu Hynkovi 

Přítomno 54, pro 30, proti 0, zdrželo se 24, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že náměstkem hejtmana byl zvolen  
Ladislav Hynek, kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
 
Poprosil zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
dalšího, 6. náměstka hejtmana. 
 
za ANO 2011      - Pavel Šoltys 
za ČSSD                 - Pavel Šoltys 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Pavel Šoltys 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Pan Pavel Šoltys bude náměstkem pro regionální rozvoj, 
evropské projekty, územní plánování a péče o památky. Děkuji za přednesení 
návrhů, teď bych vyzval tedy navrženého kandidáta k vyslovení souhlasu 
s kandidaturou na funkci náměstka hejtmana a požádal o krátké představení na 
mikrofon u řečnického pultu. 
  

Bc. Šoltys, DiS.: Myslím si, že mě znáte, nicméně jsem jménem Pavel Šoltys, 
pocházím z Lipníka nad Bečvou, je mi 51 let. Působil jsem ve funkci místostarosty 14 
let v městě Lipník nad Bečvou, v současné době jsem zastupitelem města Lipník nad 
Bečvou. Předchozí dvě uplynulá období jsem byl členem ZOK, z toho poslední 
volební období jsem byl 2 roky neuvolněným členem ROK a poslední 2 roky 
vykonávám funkci náměstka pro regionální rozvoj, územní plánování a evropské 
projekty. Pokud budete mít dotazy, samozřejmě zodpovím. S kandidaturou 
souhlasím. 
 

MUDr. Košta, Ph.D.:  Dotazy nevidím. Přistoupíme tedy k volbě dalšího náměstka 
hejtmana a dávám tedy hlasovat. 
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HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NÁMĚSTKA HEJTMANA – Bc. Pavlu Šoltysovi, DiS. 

Přítomno 54, pro 30, proti 0, zdrželo se 23, nehlasoval 1.  

Návrh byl přijat. 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že náměstkem hejtmana byl zvolen  
Bc. Pavel Šoltys, DiS., kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
Požádal zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
dalšího, 7. náměstka hejtmana, který bude mít na starosti životní prostředí, 
zemědělství a majetek. 
 
za ANO 2011      - Milan Klimeš 
za ČSSD                 - Milan Klimeš 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Milan Klimeš 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Děkuji za přednesení návrhů. Teď bych vyzval navrženého 
kandidáta k vyslovení souhlasu s kandidaturou na funkci náměstka hejtmana  
a požádal o krátké představení na mikrofon u řečnického pultu. 
 

Ing. Klimeš: Dovolte, abych se krátce představil. Bydlím a celý život jsem strávil 
v Bludově u Šumperka, kde v nedalekém Šumperku celý život pracuji jako vedoucí 
projekční organizace. Ve volných chvílích se zabývám sportem a ochranou životního 
prostředí. V roce 1976 jsme založili Spolek ochránců přírody, ve kterém dodnes 
pracuji jako předseda. Co se týká komunální politiky, tam jsem již dlouhá léta 
v obecním zastupitelstvu, kde jsem byl asi 20 let předsedou stavební komise 
 a jedno období jsem vykonával funkci místostarosty obce Bludova. Teď jsem 
členem zastupitelstva obce Bludova. Pokud mne zvolíte, budu mít na starosti životní 
prostředí, zemědělství a majetek. S kandidaturou samozřejmě souhlasím. 
 

Ing. Sršeň, Ph.D.: Chtěl jsem se zeptat, venkov budete mít na starost vy nebo 
kolega Šoltys? 

 

Ing. Klimeš: Venkov konkrétně kolega Šoltys. 

 

Ing. Sršeň, Ph.D.: Za náš klub, protože opět pana Klimeše známe jako pracovitého, 
poctivého člověka s bohatou zkušeností z komunální politiky a zároveň věříme, že 
v oblasti životního prostředí v rámci plánovaných projektů bude oslovovat i menší 
obce a bude s námi komunikovat, takže my ho podpoříme. 

 

MUDr. Košta, Ph.D.:  Dotazy nevidím. Přistoupíme tedy k volbě dalšího náměstka 
hejtmana a dávám tedy hlasovat. 
 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NÁMĚSTKA HEJTMANA – Ing. Milanu Klimešovi 

Přítomno 54, pro 36, proti 0, zdrželo se 18, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
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10.  Volba dalších členů Rady Olomouckého kraje 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Další bod je volba dalších členů ROK. Před volbou je nutné 
informovat zasedání, kolik členů rady zbývá zvolit, neboť hejtman a náměstci 
hejtmana jsou členy rady ze zákona, s počtem obyvatel nad 600 tisíc má rada  
11 členů. Ke dni 1. 1. 2016 měl OK 634 720 obyvatel, ROK bude tedy 11členná. Tím 
vám sděluji, že po zvolení hejtmana a náměstků kraje zůstává v souladu 
s ustanovením § 57 odst. 2 písm. b) zákona o krajích zvolit 3 členy ROK. 
Připomínám, že se jedná o neuvolněné členy rady. O každém návrhu na člena rady 
se hlasuje jednotlivě do naplnění funkčních míst.  
 
Požádám nyní zástupce klubů jednotlivých stran, aby přednesli svůj návrh na 
1. člena rady kraje.  
 
za ANO 2011      - Ladislav Okleštěk 
za ČSSD                 - Ladislav Okleštěk 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Ladislav Okleštěk 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Teď bych vyzval navrženého kandidáta k vyslovení souhlasu 
s kandidaturou na funkci člena rady kraje a požádal ho o krátké představení se na 
mikrofon u řečnického pultu.  

 

L. Okleštěk: Jmenuji se Ladislav Okleštěk. Od roku 1994 do roku 2014 jsem byl 
starostou obce Výšovice, je to obec na Prostějovsku. Od roku 1991 jsem OSVČ a od 
roku 2013 pracuji v Poslanecké sněmovně ČR jako poslanec. Jsem místopředsedou 
výboru pro veřejnou správu a regionální rozvoj, jsem členem výboru pro životní 
prostředí. Pokud budete mít dotazy, tak je rád zodpovím. S kandidaturou souhlasím. 

 

Ing. Jurečka: Já bych měl dotaz, ne jenom na pana Oklešťka, ale i na ostatní 
náměstky, případně členy rady. Protože někteří z nich tady zmiňovali, že jsou 
starostové, někteří jsou v jiných funkcích, jako např. poslanci.  Tak by mě zajímalo, 
jakým způsobem, když budou členové rady, ať už jako řadoví nebo náměstci 
hejtmana, jakým způsobem budou řešit souběh těchto funkcí, zdali si je ponechají 
nebo se jich případně vzdají.  

 

L. Okleštěk: Počítám se souběhem, protože považuji neuvolněného člena rady za 
pozici, kdy není nutno končit s pozicí starosty, s pozicí poslance.  

 

Mgr. D. Horák: Za sebe můžu prohlásit, že nepočítám se souběhem obou funkcí  
a s největší pravděpodobností budu rezignovat 13. prosince na zasedání 
Zastupitelstva města Uničova na pozici starosty. 

 

L. Hynek: Chtěl bych říct, že také nepočítám se souběhem funkcí, tuto věc budeme 
řešit na nejbližším Zastupitelstvu města Kostelce na Hané.  
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Mgr. Zemánek: V podobné situaci jsem byl, když jsem po zvolení do poslanecké 
sněmovny kandidoval na post starosty města Šternberka. Vyhráli jsme volby, tak 
jsem zhruba rok vykonával funkci místostarosty města, dokud jsem nedokončil svou 
práci, nepředal svoji pozici dalšímu sociálnímu demokratovi, kterého zvolilo 
zastupitelstvo. Předpokládám, že podobný postup zvolím teď. Dokončím svou práci. 
Nic víc k tomu nemohu dodat.  

 

Ing. Zahradníček: Pokud jde o místo starosty, máme zastupitelstvo příští týden. 
S největší pravděpodobností budu pokračovat jako neuvolněný starosta obce 
Medlova.     

 

Ing. Jurečka: Ta odpověď nebyla úplně jasná. Takže jsem pochopil, že pan  
1. náměstek hejtmana bude zároveň 1. náměstek hejtmana a zároveň poslanec?  

 

Mgr. Zemánek: Myslím si, že moje odpověď byla srozumitelná. Z poslanecké 
sněmovny odejdu, až dokončím svou práci. 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Není dalších dotazů, takže já bych přistoupil k volbě  
1. neuvolněného člena rady kraje.   

 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NEUVOLNĚNÉHO ČLENA RADY – Ladislavu Oklešťkovi 

Přítomno 54, pro 31, proti 0, zdrželo se 23, nehlasovalo 0.  
 
 

Mgr. Slavotínek: Prosím u hlasování k bodu Volba dalších členů Rady 

Olomouckého kraje – Hlasování o neuvolněném členovi ROK o opravu svého 
hlasování na: Zdržel se. 

 

OPRAVA HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NEUVOLNĚNÉHO ČLENA RADY – Ladislavu 

Oklešťkovi 
  

Přítomno 54, pro 30, proti 0, zdrželo se 24, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že neuvolněným radním byl zvolen  
Ladislav Okleštěk, kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
 
Požádal zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
dalšího, 2. neuvolněného člena rady. 
 
za ANO 2011      - Petr Vrána 
za ČSSD                 - Petr Vrána 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Petr Vrána 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
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MUDr. Košta, Ph.D.: Vyzval navrženého kandidáta k vyslovení souhlasu 
s kandidaturou na funkci člena rady kraje a požádal ho o krátké představení se na 
mikrofon u řečnického pultu.  

 

Ing. Vrána:  Souhlasím s kandidaturou. Mé jméno je Petr Vrána, je mi 41 let, žiji 
v Přerově, zde také působím jako zastupitel a radní. Co se týče mého profesního 
života, v podstatě od ukončení vysoké školy pracuji v přerovské chemičce, řídím zde 
aktivity na trzích západní Evropy a Afriky. 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Přistoupíme tedy k volbě 2. člena rady. 
 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NEUVOLNĚNÉHO ČLENA RADY – Ing. Petru Vránovi 

Přítomno 54, pro 32, proti 0, zdrželo se 22, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 
 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Konstatoval, že dalším neuvolněným radním byl zvolen  
Ing. Petr Vrána, kterému poblahopřál ke zvolení.  
 
 
Požádal zástupce jednotlivých politických stran, aby přednesli své návrhy na pozici 
dalšího, 3. neuvolněného člena rady. 
 
za ANO 2011      - Ivo Mareš 
za ČSSD                 - Ivo Mareš 
za KSČM       - bez návrhu 
za Koalici pro OlK      - bez návrhu 
za klub STAN+ProOl     - bez návrhu 
za ODS       - Ivo Mareš 
za SPD+SPO      - bez návrhu 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Požádal bych navrženého kandidáta k vyslovení souhlasu 
s kandidaturou na funkci člena rady kraje a požádal ho o krátké představení se na 
mikrofon u řečnického pultu. 

 

MUDr. Mareš, MBA: Mé jméno je Ivo Mareš, jsem lékař, anesteziolog. Od roku 1994 
jsem zaměstnancem Zdravotnické záchranné služby v Olomouci. Posledních 11 let 
jsem měl tu čest být ředitelem této organizace. Pod mým vedením došlo ke sloučení 
pěti okresních záchranek v jednu velkou krajskou organizaci. Jsem ženatý, mám  
3 dospělé dcery. Děkuji za pozornost. S kandidaturou souhlasím.  

 

MUDr. Košta, Ph.D.:  Takže přistoupíme k volbě posledního 3. neuvolněného člena 
rady kraje. 

 

 

HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NEUVOLNĚNÉHO ČLENA RADY – MUDr. Ivo Marešovi, 

MBA 

Přítomno 54, pro 29, proti 0, zdrželo se 24, nehlasoval 1.  
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Bc. Bratterová, LLM: Prosím u hlasování k bodu Volba dalších členů Rady 

Olomouckého kraje – Hlasování o neuvolněném členovi ROK o opravu svého 
hlasování na: Pro 

 

OPRAVA HLASOVÁNÍ O VOLBĚ NEUVOLNĚNÉHO ČLENA RADY – MUDr. Ivo 

Marešovi, MBA 
  

Přítomno 54, pro 30, proti 0, zdrželo se 23, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Dalším členem rady kraje jste zvolili pana MUDr. Ivo Mareše, 
který získal 30 hlasů, což je nadpoloviční většina, tímto mu blahopřeji ke zvolení. 
V tomto okamžiku je ROK kompletní. A teď bych poprosil, dvanácté místo za 
předsednickým stolem zaujímal vždy ředitel krajského úřadu. Protože v tomto 
okamžiku je zvolena nová rada a dvanácté místo zůstává neobsazeno, požádal bych 
paní Mgr. Lucii Štěpánkovou o přesednutí.   
 
 
 

11.  Svěření úkolů členům Rady Olomouckého kraje 

 

Úvodní slovo přednesl MUDr. Košta, Ph.D.: Paragraf 64 zákona o krajích hovoří  
o tom, že zastupitelstvo může zvolit více náměstků hejtmana a svěřit jim některé 
úkoly. S ohledem na tato ustanovení zákona o krajích doporučuji ZOK kraje svěřit 
zvoleným členům ROK úkoly v následujících oblastech s účinností od dnešního dne 
tj. 8. listopadu. Tento návrh vychází z textu koaliční smlouvy: 
 

MUDr. Oto Košta, Ph.D., hejtman - krizové řízení, sociální věci, vnější vztahy, 
cestovní ruch 

Mgr. Jiří Zemánek, 1. náměstek hejtmana – finance, investice 

Ing. Jan Zahradníček, 2. náměstek hejtmana - doprava 

Mgr. Dalibor Horák, 3. náměstek hejtmana - zdravotnictví  

Mgr. František Jura, náměstek hejtmana – kultura, tělovýchova, sport a volný čas 

Ladislav Hynek, náměstek hejtmana – školství 

Bc. Pavel Šoltys, DiS., náměstek hejtmana – regionální rozvoj, evropské projekty, 
územní plánování, péče o památky 

Ing. Milan Klimeš, náměstek hejtmana – životní prostředí, zemědělství, majetek 

Svěřené úkoly by spočívaly zejména v předkládání materiálů týkajících se těchto 
oblastí ROK a ZOK, ve sledování těchto oblastí a informování ZOK a ROK  
a v předběžných jednáních za OK s třetími osobami v uvedených oblastech.  
K právním úkonům v uvedených oblastech pověří výše zmíněné členy ROK hejtman 
OK na základě §23 odst. 2 zákona o krajích. Podle §23 odst. 2 zákona o krajích 
„právní úkony, které vyžadují schválení zastupitelstva, popřípadě rady, lze učinit jen 
po jejich předchozím schválení, jinak jsou tyto právní úkony kraje od počátku 
neplatné. Tyto právní úkony činí hejtman nebo jím pověřená osoba, nestanoví-li 
tento zákon jinak (§ 69 odst. 2 písm. b).“ Kompetence k rozhodnutí o schválení 
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konkrétních právních úkonů se řídí právními předpisy a dále usneseními ROK (na 
základě §59 odst. 4 zákona o krajích). 
 

MUDr. Košta, Ph.D.: Jsou nějaké protinávrhy?  
 
Nyní dám hlasovat o uvedeném návrhu svěření kompetencí.  

 

 

HLASOVÁNÍ O SVĚŘENÍ ÚKOLŮ ČLENŮM ROK 

Přítomno 54, pro 30, proti 0, zdrželo se 23, nehlasovalo 0.  

Návrh byl přijat. 

K bodům 6 – 11 programu zastupitelstvo schválilo usnesení č. UZ/1/1/2016. 

 

 

12.  Různé 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Požádal o slovo ředitelku KÚOK, paní Mgr. Lucii Štěpánkovou 
včetně představení vedoucích odborů.  

 

Mgr. Štěpánková představila nově zvolenému zastupitelstvu jmenovitě vedoucí 
odborů KÚOK a jejich agendy. 

  

MUDr. Košta, Ph.D.: Poprosil bych ještě, zdali jsou nějaké informace ke způsobu 
distribuce podkladových materiálů? 

 

Mgr. Štěpánková: Jen velmi obecně, pokud mám informaci, tak členové 
zastupitelstva obdrželi tablety. Byla jim nainstalována aplikace, která umožňuje 
nahlížet na tyto podkladové materiály zastupitelstva, takže vše proběhlo řádně, tak 
jak má.  

 

MUDr. Košta, Ph.D.: První setkání členů rady v novém volebním období bude? 

 

Mgr. Štěpánková: Pane hejtmane, předběžný návrh předpokládá 14. listopad 2016.  

  

Mgr. Slavotínek: Chtěl bych především nové sestavě ve vedení kraje pogratulovat, 
popřát hodně úspěchů, přestože předstupuji z koaličních, opozičních lavic, tak 
samozřejmě jsem občanem OK a logicky mám zájem na tom, aby se náš kraj 
rozvíjel, aby se mu dařilo. Takže vám upřímně přeji úspěch, protože ten je v zájmu 
nás všech občanů OK a budu si přát, aby se tak stalo. Aby ten úspěch přišel a to 
navzdory tomu, že do určité míry se mi zdá, že nová krajská rada, nová koalice je 
trošku koalicí paradoxů. Nemohu přehlédnout a nelze nevidět, že agendy, které, 
jsem si myslel, že budou zastávat lidé, kteří pro ně mají kompetence, kvalifikaci, 
zkušenosti a odbornost, že se jich také ujmou. Myslím si, že za jistého vítěze tohoto 
povolebního jednání lze označit sociální demokracii, i přestože přišla o polovinu 
svých voličů, spadla na poloviční výsledek, tak nepochybně získala nejvíc. A já k 
tomu panu Mgr. Zemánkovi upřímně gratuluji. Protože to, že vítěz voleb hnutí ANO 
2011 nepřevzalo odpovědnost za stěžejní agendy, tzn. finance a investice a svěřil je 
svému koaličnímu partnerovi, lze považovat, pane magistře, za váš „meisterstück“, 
a já vám k tomu upřímně gratuluji. Přesto, že v řadách hnutí ANO 2011 nepochybně 
jsou lidé, kteří by takovou agendu dokázali zastupovat. Myslím si, že vysoká 
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manažerská pozice je nepochybně dobrou kvalifikací k tomu, aby se takové agendy 
dotyčný ujal. Nelze přehlédnout a odpuste mi to, protože kultura bývá bohužel ve 
veřejné správě někdy popelkou, ale víte, že my se dlouhodobě o kulturu jako koalice 
pro OK zajímáme, aby se jí dobře dařilo. Nelze přehlédnout, že tuto agendu bude 
zastávat člověk, který nepochybně má mnoho úspěchů v managementu sportovních 
organizací, ale na poli kultury, jak sám řekl, je nováčkem a bude se teď učit. Myslím, 
že vzhledem k výzvám, které OK na poli kultury má, ať už je to příprava 
středoevropského fóra, ať už je to zajištění činností velkých kulturních institucí, 
velkých kulturních projektů, tak je škoda, že od samého začátku se agendy nechopí 
někdo, kdo by byl rovnocenným partnerem ministrů kultury a šéfům kultury v regionu. 
Nelze přehlédnout, že máme v krajské radě dva lékaře, dva zdravotníky a přesto tu 
agendu zastává člověk, který, ač si ho osobně velmi vážím, protože s Daliborem 
Horákem mě pojí přátelství, tak někdo, kdo má odborný backround pro takovou 
práci, tak se té agendy nezhostil. Teď mířím jak k panu hejtmanovi, který je lékařem, 
protože ta agenda není rozsáhlá na OK, ale je velmi specifická, tak bych možná k té 
jeho hejtmanské pozici slušela daleko více než sociální věci, které naopak já osobně 
považuji za velmi rozsáhlou agendu, ne jednoduchou. Tak mi nezbývá než jako 
člověkovi, který vzešel ze sociálních služeb, přát si, aby pan hejtman tzv. „stíhal“, aby 
kromě té reprezentace krizového řízení, vnějších vztahů, aby pro něj sociální věci 
opravdu byly tím klíčovým, protože v OK a nejen na něm, obecně v krajské správě 
jsou sociální věci velmi důležitou oblastí, velmi rozsáhlou. U zdravotnictví mě 
překvapilo, že nominantem za ODS je Dalibor Horák, kterého mám rád, ale myslím 
si, že pan doktor Mareš, o kterém jsem nevěděl, že bude nominantem za ODS do 
rady, by možná jako lékař a člověk, který má teď na starosti, jestli se nemýlím, 
krajskou záchrannou službu nebo měl v jisté fázi své profesní kariéry, tak by možná 
zastával tu pozici velmi dobře. Dámy, a pánové, přesto všechno, že tu novou koalici 
považuji za koalici paradoxů, přeji vám úspěch, mohu za Koalici pro OlK deklarovat, 
že jsme připraveni spolupracovat konstruktivně na všem, co bude v zájmu OK,  
co prospěje životu občanů a jsem k tomu připraven. Přeji vám úspěch a ať se vám 
daří, děkuji za pozornost. 

 

RNDr. Šnevajs: Možná bych pod dojmem vystoupení pana kolegy Slavotínka ještě 
zmínil jednu věc. Pane hejtmane, mě zaujalo a docela vám to věřím, že kdybyste 
věděl, že tady bude taková touha po koaliční smlouvě, že byste jí určitě vzal s sebou 
nebo minimálně třeba zveřejnil, ale já jsem přesvědčen o tom, že vaši koaliční 
partneři jako ostřílení političtí matadoři určitě věděli, že koaliční smlouva je věc, podle 
které se jede na prvním ustavujícím zastupitelstvu, takže já bych vám přál ve vaší 
nové náročné funkci a ve vaší nové koalici co nejméně podrazů nebo takových 
nějakých důvodů k nedůvěře, protože je to věc, která by poškozovala celý náš kraj  
a věřím, že kdyby se něco takového událo, tak najdete dost sil, abyste se s tím rázně 
vypořádal.  

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Možná bych reagoval a nechci parafrázovat známé „jo, to jsou 
prostě paradoxy“. Pořád se domnívám, že zde byla řeč o jiných krajích, tak pěti, šesti 
koalice já považuji za skutečné paradoxy. Shodou okolností jsem měl na návštěvě 
kolegu z Kanady, byl to český emigrant, který odešel roku 1984 a ten nebyl schopen 
pochopit, jak je možné, že na základě výsledků voleb se vítěz vůbec nedostal do 
zastupitelstva nebo rady. To on považoval za absolutní paradox. Já bych to zas tak 
velký paradox neviděl, já jsem stále přesvědčen o tom, že vzniklá koalice bylo 
maximum možného, ale to je samozřejmě věc názoru. Z tohoto místa bych rád 
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vyjádřil přesvědčení, že s vámi budeme jako s konstruktivní opozicí spolupracovat,  
a to opravdu na konstruktivním půdorysu, tzn. na řešení problému, na základě dat, 
analýz atd., nikoliv emocí a dojmů. Ke zdravotnictví bych chtěl říct pouze tolik, je 
známo, že na základě historických nastavení podstatě kraj ovlivňuje záchrannou 
službu a odborný léčebný ústav Paseka. Zase až tak moc ostatních funkcí zásadně 
neovlivňuje a z tohoto postu musím říct, že už teď jsem zaangažován do jednání  
o problematice heliportu. Takže mě zdravotnictví stejně nemine a co se týče kultury, 
vy jste zmínil ministra kultury Hermana, v pátek v 11:30 hod jsem s ním jednal. 
Zmínil jste středoevropské fórum, mám k tomu dostatečně po hodině a půl jednání 
podklady a budu to určitě s pomocí pana Ladislava Hynka na kraji projednávat tak, 
aby toto středoevropské fórum bylo podpořeno v rámci ekonomických možností 
kraje.  

 

Ing. Sršeň, Ph.D.: Dovolte, abych za klub Starostů pro OK také pogratuloval 
novému vedení. Trošku nás mrzí, že zde nesedí žádná žena, protože se 
neztotožňujeme se rčením, že běda tomu, komu ženy vládnou a starostky na obcích 
často dokazují, že jsou velmi kvalitní. Zároveň nás mrzí, že nebyl vyslyšen hlas voličů 
po určité změně, nicméně, respektujeme právo vítěze na sestavení koalice. Budeme 
konstruktivní a bedlivou opozicí a zároveň bychom rádi, protože všem nám jde o OK, 
využili své znalosti, vědomosti, kontakty, práci v orgánech jako jsou komise a výbory 
a také bychom rádi, abychom získali nějaké zázemí pro svoji činnost, ať už se týká 
prostoru, případně tajemníka. Věřím, že OK bude i k opozici fungovat, tak jako třeba 
v minulém období Pardubický kraj, který je pro mě osobně vzorem a ztotožňuji se 
s tím, že to určitě není o politických stranách, ale že je to o lidech. Věřím, že jsme 
skupina inteligentních lidí, kteří se dokáží konstruktivně domluvit. 

 

Mgr. Zemánek: Dovolím si jenom kratičkou repliku. Seděl jsem v  tomto 
zastupitelstvu 8 let, v pozici předsedy klubu krajských zastupitelů. V roce  
2008–2012 pak jako řadový člen. Postupně jsem pochopil, že práce ve vedení OK 
přesvědčila ostatní zastupitele téměř k dokonalosti a za poslední čtyři roky jsme 
rozpočet schvalovali téměř se 100 % hlasů. Zásadní dokumenty jsme schvalovali  
po velkém souznění téměř 100% hlasováním, a když si vzpomenu, před hodinou 
a půl, kdy zde vlastně končící hejtman, pan Jiří Rozbořil, vyjmenovával všechno to,  
co za minulé období udělal a v jakém stavu předává OK, tak jste tady všichni ve stoje 
stáli a tleskali. Čili předpokládám, že jste se všichni, kteří jste byli zastupiteli, ať už to 
byla ODS, KDU–ČSL a další, ztotožňovali a hlasovali jste mnohdy s koalicí. Tak já 
pevně věřím, že si na to vzpomeneme a že tady tahle ROK vás opět přesvědčí 
k tomu, že pokud rozhodnutí ROK budou předkládány zastupitelstvu, tak koalice 
dokáže přesvědčit na těch zásadních věcech opozici, že je potřeba pro OK hlasovat, 
tak, jak to bylo v předcházejících obdobích, kdy se to podařilo ČSSD s KSČM. Také 
v tom předcházejícím období 2008 – 2012, teď už se vrátím do historie, kdy to byla 
ČSSD, ODS, KDU–ČSL. Je pravdou, že v této radě nejsme hegemonem. Vyhrálo 
hnutí ANO, my jsme to všichni uznali a hnutí ANO hledalo partnery. Ty partnery 
našlo, my najdeme průnik programu tak, aby se OK odrazil ze dna, abychom už 
nebyli poslední kraj, tak, jak jsme to říkali v jednotlivých předvolebních vystoupeních  
a chceme určitě do středu tabulky. Je tady hodně sportovců a já si myslím, že ten 
střed tabulky, klidný střed tabulky, bychom měli dosáhnout.  

 

Ing. Symerský: Já bych se rád připojil k přání všeho dobrého nové ROK a popřeji za 
náš klub hodně zdaru při práci. 
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L. Okleštěk: Chtěl bych všem poděkovat za to, že říkají vstřícná slova ve vztahu 
k další práci, protože ta práce bude skutečně práce pro kraj, nebude to práce na 
nějaké politické úrovni. A já pevně věřím, že všichni, co tady dnes sedíme,  
ta slova dodržíme. Chtěl bych, aby kraj fungoval skutečně ve prospěch, aby to 
nebylo politické hašteření. Drtivá většina z nás má zkušenosti jak z komunální 
politiky, tak z podnikání, z byznysu. Takže si myslím, když se nám podaří všechny 
tyto aspekty přenést do práce v tomto zastupitelstvu a nebudeme si hrát na strany, 
ale budeme si „hrát“ na konstruktivní přístup, budeme dělat veškeré výstupy ke kraji 
tak, aby byli všichni naši občané v kraji spokojeni. Věřím, že budeme za čtyři roky 
vyhodnocovat, že to byla práce úspěšná. Pokud se nám toto nepodaří, tak 
samozřejmě bude to smůla a v tom případě si budeme moci vyčítat, kdo za co může 
a proč se to nepovedlo. Ale já věřím, že závěr, z toho, co tady dnes vidím, bude ten, 
že za čtyři roky budeme hodnotit jenom pozitivně. 

 

Ing. Jelínek, Ph.D.: Chtěl bych vám za klub SPD–SPO taky poblahopřát ke zvolení. 
Za náš klub mohu prohlásit, že se budeme snažit být co nejvíce konstruktivní opozicí 
a klubem jednotným a přeji nám všem zastupitelům hodně úspěchů v naší práci. 

 

Bc. Vogel: Za klub ODS vám také gratuluji ke zvolení. 

 

MUDr. Košta, Ph.D.: Děkuji vám, žádné dotazy ani doplňující informace nejsou, 
dospěli jsme tedy k závěru. Tímto, vám děkuji všem za účast na dnešním 
ustavujícím zasedání ZOK a přeji vám hezký zbytek dnešního dne. 
 
MUDr. Košta, Ph.D. ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 13:10 hod. 
 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 1. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 8. 11. 2016“ a přehled jmenovitého hlasování  
o jednotlivých usneseních. 

 
 
 
 
V Olomouci dne: 15. 11. 2016 
Zapsala: Jaroslava Kolomazníková 
 
 
     
          
         ………………………………. 
            MUDr. Oto Košta, Ph.D. 
         hejtman Olomouckého kraje 
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…………………………………….. .                     ………………………………………. 
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…………………………………….. .                     ………………………………………. 
     PhDr. Alena Adamíková                                                Mgr. Ivo Slavotínek 
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…………………………………….. .                     ………………………………………. 
     Ing. Radim Sršeň, Ph.D.                                Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
         člen zastupitelstva                                                    člen zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 ………………………………………. 
      Mgr. Stanislav Kaláb 
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